
Opositsioon rikkus koolidele raha andmisega valitsuse eelarve
KAI KALAMEES

Opositsioon hääletas eile r ii
gieelarve eelnõusse paarküm
mend miljonit krooni koolide ja 
haiglate jaoks, paisates segi va
litsusliidu eelarvekava.

Raha ümbertõstmisest hooli
mata otsustas valitsusliit pan
na 17,8 miljardi kroonise r ii
gieelarve Riigikogus lõpphääle
tusele 29. detsembril.

Koonderakonna fraktsiooni

esimehe Mati Meose sõnul on 
tagatud, et eriistungil on kohal 
vähemalt 51 saadikut. “Arvan, 
et opositsoonis on terve suhtu
misega inimesi, kes leiavad, et 
Eesti riik vajab eelarvet juba 
1. jaanuarist,” ütles Meos.

Opositsioonierakondade! õn
nestus koos Keskerakonnaga 
läbi suruda paarkümmend ette
panekut, mis jagavad miljoneid 
koolimajade remondiks ja ehi
tuseks ning kohaliku tähtsuse

ga spordihoonetele, võimlatele 
ja staadionidele. Mitme objekti 
sissearvamisel said kaalukee
leks vene saadikute hääled.

Raha said näiteks Türi kol- 
ledži ühiselamu, põllumajan
dusülikooli turbakeemia labor, 
Albu põhikool, Sillamäe Eesti 
gümnaasium, Palamuse güm
naasium ning mitu venekeelset 
kooli. Enim raha said Haiba las
tekodu 6,8 miljonit ja Valgamaa 
haigla 7,5 miljonit krooni.

Sotsiaalobjektide katteallika- 
na kasutas Riigikogu ära 
peaaegu kõik justiitsministee
riumi majanduskulud ja inves- 
teeringusummad. Siiski jäi veel 
eelarves sisulise katteta roh
kem kui 50 miljonit krooni.

Rahandusminister Mart Op- 
mann ütles, et puudujääk sun
nib valitsust eelarvesse kavan
dama osa Telekomi erastamise 
summadest. “Meil oli plaan se
da mitte teha, kuid nüüd oleme

sundseisus ja mõnele investee
ringule tuleb raha sealt leida,” 
märkis Opmann.

Tema sõnul olid mõned Re
formierakonna ettepanekud pa
hatahtlikud. “Lausa kuritegelik 
on võtta kogu Eesti tervisespor
dile mõeldud 10 miljonist ära 5 
miljonit krooni ja anda see Tar
tu tervisekeskusele,” väitis mi
nister. “Sama hull on minna 
julgeolekuvaru kallale.”

Ka Meos nimetas mitmeid lä-

biläinud ettepanekuid salaka
valateks just oma katteallikate 
poolest. “Raha võeti ära vald
kondadelt, mis nõuavad nii või 
teisiti taastamist,” nentis Meos. 
“Opositsioon kontsentreerus 
suhteliselt selgelt keskkonna
ministeeriumi ja justiitsminis
teeriumi rahakoti pihta.” 

Riigikogu kõnetoolis eelarvet 
kaitstes kutsus Opmann saadi
kuid riigimehelikkusele. “Tu
leb langetada otsused, mis taga

vad, et riik suudaks 1999. aastal 
hästi oma funktsioone täita,” 
ütles ta.

Kõige teravamalt ründas eel
arvet Reformierakond.

Ignar Fjuki sõnul ei kajasta 
eelnõu suuri nihkeid kokku
hoiu ja haldusreformi suunas. 
“KMÜ eelarved pole Eestit aren
danud,” väitis Fjuk. “Kahjuks ei 
kajastu eelarves ka majandus- 
ning teede-ja sideministeeriumi 
ühendamine.”


